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RAPORT Z KONSULTACJI SPOŁECZNYCH (SPOTKAŃ I ANKIET) ZWIĄZANYCH 
Z TWORZENIEM STRATEGII ROZWOJU GMINY MASZEWO NA LATA 2015 -2020 

 
W związku z opracowywaną Strategią Rozwoju Gminy Maszewo na lata 2015-2020 odbyły się 4 
spotkania merytoryczne (przygotowawcze) w następujących terminach: 
 
1) 20 maja 2015r. w Ośrodku Kultury i Sportu w Maszewie - godzina 17.00. W spotkaniu 
uczestniczyło 25  osób oraz przedstawiciele Urzędu Miejskiego (5 osób) wraz z Panią Burmistrz 
Jadwigą Ferensztajn i Panią Sekretarz Alicją Szuster. Wśród omawianych tematów mieszkańcy zgłosili 
do rozważenia wzięcie pod uwagę następujących elementów, tematy inwestycyjne:  

a) realizacja inwestycji związanych z zabytkami w Maszewie, które są „perełką” na skalę 
europejską. Proszono aby wziąć pod uwagę: mury obronne, kościoły, basztę 

b) budowę ścieżki rowerowej przez Gminę Maszewo z uwypukleniem najciekawszych miejsc 
i obiektów z podkreśleniem bezpieczeństwa użytkowników 

c) zagospodarowanie jeziora Maszewskiego  
d) budowa „skateparku” na terenach położonych pomiędzy drogą 113 a 106 począwszy od ronda 

(działka nr 73) 
e) budowa alei spacerowej wokół murów obronnych 
f) pozyskanie inwestorów i w efekcie budowę m.in. farm wiatrowych w oparciu o przygotowane 

wcześniej Strategie sektorowe lub plany rozwojowe. 
 
Ponadto mieszkańcy w ramach bloków tematycznych wskazali przede wszystkim istnienie 
następujących problemów: 

a) zagrożenie związane z planami budowy biogazowni na terenie Gminy  
b) niewystarczające środki finansowe w ramach udzielanej pomocy społecznej   
c) konieczność zwiększenia dochodów w oparciu o środki własne  
d) konieczność poszukiwania sposobów na „zatrzymanie” młodych ludzi w Gminie, którzy z uwagi 

na brak propozycji pracy zmieniają miejsce zamieszkania 
e) konieczność „promowania osadnictwa”, zachęcania do osiedlania się na tym terenie oraz 

promowanie budownictwa jedno jak i wielorodzinnego. Ponadto konieczne jest ułatwienie 
procedur przyśpieszania wydawanych pozwoleń, możliwości zwalniania z podatku np. na 3 lata, 
budowa nowych dróg itp. W momencie zwiększenia ilości mieszkańców miasto samo zacznie się 
rozwijać.  

 
jako atuty wskazano: 

a) bogate środowisko naturalne 
b) zabytki które są wizytówką dla przyjezdnych 
c) mocne korzenie rolno – spożywcze i konieczność powrotu do „korzeni” 

 
Podczas spotkania przekazano także mieszkańcom ankiety do wypełnienia ze wskazaniem terminu 
oddania do dnia 26 czerwca 2015r. (do Urzędu Miejskiego, biura ECD, emailem). Ankiety zostały także 
szczegółowo omówione.  
 
2) 27 maja 2015r. w Szkole Podstawowej w Dębicach o godzinie 17.00. W spotkaniu 
uczestniczyło 21 osób oraz przedstawiciele Urzędu Miejskiego (4 osoby) wraz z Panią Burmistrz 
Jadwigą Ferensztajn i Panią Sekretarz Alicją Szuster. Wśród omawianych tematów mieszkańcy zgłosili 
do rozważenia wzięcie pod uwagę następujących elementów, tematy inwestycyjne: 

a) Budowa świetlicy wiejskiej w Dębicach - potencjalne miejsce spotkań i działalności mieszkańców  
b) budowa chodnika do miejscowości Bęczno (ze względu na bezpieczeństwo poruszających się 

pieszych, szczególnie dzieci) 
c) budowa chodnika przy ul. Bagieńskiej i Nastazińskiej  
d) Budowa chodnika w miejscowości Stodólska  
e) Utworzenie przejścia dla pieszych koło kościoła w miejscowości Dębice  
f) Utworzenie przejścia dla pieszych w miejscowości Bęczno (koło przystanku) 
g) Przywrócenie przejścia dla pieszych z chodnika do środka zdrowia w Dębicach  
h) Doświetlenie przejścia dla pieszych koło bloków w miejscowości Dębice (w tej chwili słaba 

widoczność osób wchodzących na pasy) 
i) Uzupełnienie świateł na ul. Bagieńskiej  
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j) Naprawa drogi na ul. Bagieńskiej  
k) Utwardzenie drogi dojazdowej do posesji w miejscowości Bęczno (droga do „pałacu”) 
l) Budowa ścieżki rowerowej Dębice – Maszewo 
ł) Budowa placu zabaw na powstającym nowym osiedlu na ul. Bagieńskiej oraz doposażenie 

placów już istniejących (szczególnie w miejscowości Bęczno) 
m) Budowa miasteczka ruchu drogowego dla dzieci i młodzieży (być może jako część składowa 

jednego z placów zabaw) 
n) Przywrócić funkcje użytkowe na terenie starego parku (przy ul. Nastazińskiej w Dębicach ) 
o) Budowa miejsc parkingowych dla niepełnosprawnych w Maszewie przy sklepie POLO  
p) Rozbudowa remizy OSP w Dębicach  
q) Budowa parkingu koło kościoła w Dębicach  
r) Ograniczenie prędkości na drodze nr 106 w Dębicach 

 
Ponadto mieszkańcy w bloku tematycznym dotyczącym lokalnych problemów, najczęściej wskazali na: 

a) niewystarczające informowanie o tym co dzieje się w Maszewie, a przez to niemożność 
uczestnictwa w programie kulturalnym OKiS-u 

b) konieczność poprawy nawierzchni boiska sportowego  
c) konieczność wykonania chodnika na działki ogrodowe i wykorzystania w tym celu trelinki 

z boiska sportowego  
d) większą dbałość o środowisko naturalne, ekologię i zieleń w gminie  
e) blokadę inwestycji związanych z biogazownią i kompostownią na terenie Gminy Maszewo  

 
Podczas spotkania przekazano także mieszkańcom ankiety do wypełnienia ze wskazaniem terminu 
oddania do dnia 26 czerwca 2015r. (do Urzędu Miejskiego, biura ECD, emailem). Ankiety zostały także 
szczegółowo omówione.  
 
3) 10 czerwca 2015r. w świetlicy wiejskiej w Rożnowie Nowogardzkim o godzinie 17.00. 
W spotkaniu uczestniczyło 13 osób oraz przedstawiciele ze strony Urzędu Miejskiego (4 osoby) wraz 
z Panią Burmistrz Jadwigą Ferensztajn. Wśród omawianych tematów mieszkańcy zgłosili do 
rozważenia wzięcie pod uwagę następujących elementów, tematy inwestycyjne: 

a) przedłużenie ścieżki ekologicznej  
b) budowę jadłodajni ze średniowiecznymi przepisami  
c) wdrożenie projektów związanych z wychowaniem ekologicznym  
d) konieczność przebudowy drogi powiatowej przebiegającej przez Rożnowo w porozumieniu ze 

Starostwem Powiatowym w Goleniowie  
e) przywrócenie i zwielokrotnienie dojazdów z Maszewa transportem miejskim (do Szczecina, do 

szkół, do Goleniowa) 
f) budowa alei „konarami drzew” na trasie Dąbrowica – Danowo – Rożnowo (ścieżka spacerowa 

posadowiona w koronach drzew) 
g) stworzenie w świetlicy wiejskiej „Kuźni produktów regionalnych”, z której korzystać będą mogły 

przede wszystkim dzieci i młodzież 
h) pomoc w utworzeniu stowarzyszenia mieszkańców Rożnowa  

 
Podczas spotkania przekazano także mieszkańcom ankiety do wypełnienia wraz ze wskazaniem 
terminu zwrotu do dnia 26 czerwca 2015r. (do Urzędu Miejskiego, biura ECD). Ankiety zostały także 
szczegółowo omówione.  
4) 17 czerwca 2015r. w świetlicy wiejskiej w Jarosławkach o godzinie 17.00. W spotkaniu 
uczestniczyło 5 osób oraz przedstawiciele ze strony Urzędu Miejskiego (3 osoby) wraz z Panią 
Sekretarz Alicją Szuster. Wśród omawianych tematów mieszkańcy zgłosili do rozważenia wzięcie pod 
uwagę następujących elementów, tematy inwestycyjne: 

a) przebudowa dróg przebiegających przez miejscowość Jarosławki  
b) poprawa jakości dróg w Gminie Maszewo  
c) odnowa zabytków  
d) poszukiwanie partnerów biznesowych do inwestycji gminnych 

 
Podczas spotkania przekazano także mieszkańcom ankiety do wypełnienia ze wskazaniem terminu 
oddania do dnia 26 czerwca 2015r. (do Urzędu Miejskiego, biura ECD, emailem). Ankiety zostały także 
szczegółowo omówione.  
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Do dnia 26 czerwca 2015r. do Gminy Maszewo oraz do firmy ECD wpłynęły łącznie 54 ankiety. 
Jednocześnie mieszkańcy Gminy Maszewo poprosili o przesunięcie terminu składania ankiet do dnia 20 
lipca 2015r. Zarówno Zamawiający (Gmina Maszewo) jak i Wykonawca (firma ECD) Strategii zgodzili 
się na przedłużenie terminu. W dniach od 1 do 20 lipca na obszarze Gminy pojawili się ankieterzy 
Firmy ECD, którzy dodatkowo, służyli mieszkańcom radą i pomocą w kwestii przedmiotowych ankiet. 
W konsekwencji powyższych działań, firma ECD zgromadziła łącznie 109 ankiet. 62 ankiety zostały 
przekazane przez mieszkańców (z tego niestety 14 nie zostało wypełnionych poprawnie- brakowało 
albo odpowiedzi na części pytań, albo nie została wypełniona metryczka) a 47 wypełniono na ulicach 
Gminy Maszewo wraz z mieszkańcami. Zatem łącznie zebrano 95 ankiet. Wartym podkreślenia jest 
również fakt, że wielu mieszkańców (39 osób) nie wyraziło zgody na wspólne wypełnienie ankiety.   
 
Poniżej zaprezentowano wyniki ankiety:  
 
W ankiecie udział wzięło 95 osób, w tym: 
 

 kobieta mężczyzna 

płeć 56 39 

 

 poniżej 21 lat 21 – 45 lat 46 – 60 lat powyżej 61 lat 

wiek 21 52 14 8 

 

 student / 
uczeń rolnik przedsiębiorca zatrudniony bezrobotny inne 

zatrudnienie 20 9 12 36 6 12 

 
Odpowiedzi na udzielone pytania były następujące:  
 

SPOŁECZNOŚĆ LOKALNA 
 

 1 2 3 4 5 6 uwagi 

Jak ocenia Pani/Pan poziom 
zaangażowania mieszkańców w 
sprawy społeczności lokalnej? 

8 20 38 21 4 4  

Jak ocenia Pani/Pan poziom usług 
pomocy społecznej w Gminie 

Maszewo? 
16 22 28 17 12 0  



4 
 

Jak ocenia Pani/Pan dostępność do 
usług zdrowotnych w gminie 
(opieka medyczna, apteka, 

stomatolog)? 

4 8 25 18 36 4 

zbyt mała Reklama wśród 
mieszkańców akcji 

medycznych i badań 
specjalistycznych (2) 

Jaka jest skala występowania w 
gminie w Pani/Pana oczach patologii 

społecznych? 
4 31 32 24 2 2 - 

Jaka jest skala występowania w 
gminie w Pani/Pana oczach zjawiska 

niezaradności życiowej? 
8 12 50 23 2 0 - 

Jak oceniasz aktywność organizacji 
pozarządowych na terenie Gminy 

Maszewo? 
12 21 34 18 10 0 - 

Inny ważny argument na który 
powinniśmy wg Pani / Pana zwrócić 
uwagę - proszę wpisać w uwagach i 

ocenić 

4 0 0 6 0 1 

Wśród innych argumentów 
mieszkańcy wskazali: 
- słabe zaangażowanie (6) 
 - świetlica wiejska w 
Dębicach (8) 
-chodnik Dębice – Bęczno 
(12) 
-mała ilość organizacji 
pozarządowych (4) 
- Jak ocenia Pan/Pani 
zaangażowanie Urzędu 
Miejskiego w Maszewie w 
sprawy wsi (6) 

  
Biorąc pod uwagę powyższe odpowiedzi, zauważyć można różnorodną ocenę z wypośrodkowaniem jej 
skali w okolicach liczby 3 z tendencją zwyżkową. Oznacza to, że mieszkańcy Gminy Maszewo 
w podobny sposób podchodzą do odpowiedzi na poszczególne pytania. Element ten wskazuje także, 
że spojrzenie na Gminę w kontekście społeczności lokalnej jest zbliżone w różnych grupach 
społecznych. Nie mniej ocena bardziej krytyczna padała częściej ze strony kobiet niż mężczyzn. Na 
pytania ankietowe chętniej odpowiadały kobiety (58,95% osób ankietowanych biorących udział 
w ankiecie). Analizując odpowiedzi na pytania odnoszące się do „społeczności lokalnej” zauważyć 
można że: 
- najwięcej ankiet wpłynęło od mieszkańców wsi i sołectwa Dębice, wskazywane elementy w polu 
„uwagi” 
- mieszkańcy mimo wszystko odnosili odpowiedzi do faktycznego miejsca swojego zamieszkania a nie 
obszaru całej Gminy, o czym świadczą także propozycje w polu „inny ważny argument (…)? 
- wiele osób krytycznie podeszło do oceny Gminy oceniając kryteria z bloku tematycznego 
„społeczność lokalna” na ocenę 1 co świadczy ewidentnie o niezadowoleniu mieszkańców z tego 
obszaru. Średnio takich osób w poszczególnych pytaniach danego sektora było od 4,21 % do aż 16,8 
% przebadanej populacji. Najwięcej osób krytycznie oceniło poziom usług pomocy społecznej 
w Gminie Maszewo. 
- najwięcej pozytywnych słów i ocen otrzymaliśmy w zakresie pytania o „dostępność do usług 
zdrowotnych w gminie” (opieka medyczna, apteka, stomatolog). Jak pokazały wyniki aż 38% 
przebadanej populacji oceniło ten element na 5 a ponad 4 % na maksymalną ocenę 6. Wśród osób, 
które oceniły to pytanie najgorzej pojawiło się także w polu uwagi konieczność zwrócenia uwagi aby 
pojawiła się lepsza reklama wśród mieszkańców na temat akcji medycznych i badań specjalistycznych. 
Na element ten zwrócimy także uwagę podczas formułowania celów strategicznych.  
Kolejne pytania dotyczące skali występowania w gminie patologii społecznych oraz zjawiska 
niezaradności życiowej zostały niemalże podobnie ocenione z tendencją zwyżkową w zakresie oceny 
„2” za patologie społeczne (32 %) oraz oceny „3” za niezaradność życiową (52,6 %). Odpowiedzi te 
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pokrywają się zatem z niezadowoleniem z wysokości udzielanej pomocy społecznej dla mieszkańców, 
co może tym samym mieć odzwierciedlenie w wynikach dotyczących patologii i niezaradności życiowej. 
Bowiem właściwe narzędzia motywacji wychodzenia z takiego stanu rzeczy często samorządy mają 
narzucone odgórnie bez możliwości przeniesienia przepisów nadrzędnych na „grunt” własnej Gminy. 
Element ten wskazuje tym samym na możliwe zagrożenia, które mogą wpływać na dalszy odpływ 
młodzieży z gminy czy też status quo jeżeli chodzi o rozwój w sektorze pomocy społecznej. Tylko 
zatem prawo i odpowiednie przepisy mogą uregulować ten element, który nie jest w żaden sposób 
zależny od Gminy. Problemem poruszanym na każdym z przeprowadzonych spotkań konsultacyjnych 
był fakt niskiej liczebności organizacji pozarządowych w Gminie Maszewo. Miało to potem przełożenie 
na otrzymane ankiety, z których wynikało że mieszkańcy dość krytycznie ocenili fakt aktywności 
organizacji pozarządowych na terenie Gminy Maszewo przydzielając ponad 12 % swoich głosów na 
„1” a aż 22% na ocenę „2”. Element ten tym samym świadczy także o fakcie odpływu aktywnej 
młodzieży i osób w wieku produkcyjnym z Gminy, bowiem to te grupy społeczne najczęściej są 
założycielami – inicjatorami powstawania organizacji pozarządowych. Ocena ta łączy się także 
z innymi argumentami wskazanymi przez mieszkańców w ostatnim dodatkowym pytaniu, gdzie 
wskazanym nowym kryterium jest „słabe zaangażowanie” ocenione od razu na ocenę „1” 
 
 
Kolejnym obszarem poddanym ocenie była „gospodarka” a zatem obszar odpowiadający na poziom 
życia w danej społeczności, dostępność usług w określonym sektorze czy też możliwości prowadzenia 
własnej działalności / atrakcyjność inwestycyjną. 
Odpowiedzi na pytania w tym sektorze były krytyczne, nie mniej znalazły się także pytania, które 
miały wielu swoich zwolenników. I tak: 
- pytania dotyczące oceny dostępności usług na terenie gminy (handel, punkty usługowe itd.) zostały 
ocenione najlepiej, bowiem aż 38 osób spośród 95 ankietowanych oceniło ten obszar na ocenę „5” 
(czyli aż 40 % ogółu), trochę mniej na ocenę „4” (15 %) oraz 28% na ocenę „3”. Oznacza to tym 
samym iż mieszkańcy Gminy Maszewo są zadowoleni w sposób znaczny z możliwości korzystania 
z obiektów handlowych (mają ich duży wybór) jak i innych punktów usługowych. Usługi te tym samym 
w znacznym stopniu spełniają potrzeby bez konieczności poszukiwania ich w Gminach ościennych czy 
większych miastach. Można tym samym stwierdzić iż jest to element pozytywny mogący wpłynąć na 
rozwój na tym obszarze i być elementem przewodnim w ramach poszukiwanych „branż”.  
- pytanie dotyczące warunków prowadzenia działalności produkcyjnej (udogodnienia dla 
przedsiębiorców, dostęp do informacji na temat zakładania własnej działalności itd.) zostały przez 
mieszkańców ocenione dość krytycznie bowiem 19 % ogółu ankietowanych oceniła ten element na 
„1”, 22% na ocenę „2” a aż 38% na ocenę „3”. Oznacza to że niemalże 80% spośród ankietowanych 
osób ma uwagi do istniejącego stanu rzeczy w zakresie prowadzenia działalności gosp. Ma to swoje 
odzwierciedlenie w zamykanych zakładach pracy i emigracji osób zamieszkujących Gminę Maszewo do 
większych ośrodków w poszukiwaniu zatrudnienia. Element ten wymaga tym samym rozważenia wraz 
z poszukiwaniem sposobów zachęty dla potencjalnych i istniejących przedsiębiorców aby chcieli się 
rozwijać i lokować swoje firmy na obszarze Gminy. Element ten z pewnością poddamy pod dyskusję z 
włodarzami Gminy, poszukując wzajemnych pomysłów na określenie priorytetów rozwojowych Gminy 
Maszewo.  
- kolejne pytanie odnoszące się do warunków do prowadzenia działalności rolnej (dostępność szkoleń, 
informacji na temat specjalizacji, lub zmiany profilu upraw itd.)? zostało równie negatywnie co 
poprzednie pytanie ocenione przez ankietowanych. Aż 28% osób oceniło to pytanie na ocenę „1”, 
19% na ocenę „2” oraz 44% na ocenę „3”. Wskazuje to tym samym że aż 91 % osób ankietowanych 
widzi brak realnych możliwości na swój rozwój w obszarze rolnym, związanym także z przetwórstwem, 
które w przeszłości było podstawą prowadzenia działalności na obszarze Gminy Maszewo. Tym samym 
włodarze jako jednostka publiczna powinni podobnie jak przy działalności produkcyjnej poszukiwać 
i oferować silne środki zachęty, które wpływałyby na chęć do zainwestowania na danym obszarze. 
Element ten z pewnością poddamy pod dyskusję z włodarzami Gminy, poszukując wzajemnych 
pomysłów na określenie priorytetów rozwojowych Gminy Maszewo.  
Powyższe dwa pytania łączą się wzajemnie z kolejnymi dwoma dotyczącymi oceny atrakcyjności 
inwestycyjnej Gminy Maszewo (cechy, dzięki którym Gmina Maszewo może być atrakcyjna dla 
inwestorów) oraz możliwości uzyskania zatrudnienia na terenie Gminy Maszewo. 83% ogółu 
ankietowanych osób nie przyznało więcej niż ocenę od 1 do 3. Widać to także po określonych w polu 
„uwagi” sugestiach, w których wskazano że  istnieje „słaba możliwość stałego zatrudnienia na terenie 
Gminy” (osoby wykształcone z reguły emigrują do większych miast w poszukiwaniu stałej pracy)”. 
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Widać zatem synergię w tych odpowiedziach, zauważalne jest że nie można przecież być 
zadowolonym z atrakcyjności inwestycyjnej czy możliwości zatrudnienia skoro warunki do prowadzenia 
działalności zarówno produkcyjnej jak i rolnej są niesprzyjające oczekiwaniom mieszkańców.  Oznacza 
to tym samym, iż należy poszukiwać sposobów zarówno na przyciąganie inwestorów jak i tworzenie 
nowych miejsc pracy, które pozwolą mieszkańcom na godne życie i zadowolenie z bycia mieszkańcem 
Gminy Maszewo. W miarę możliwości budżetowych Gminy i współpracy z mieszkańcami poszukiwać 
będziemy wspólnie rozwiązań, które mogłyby stać się celem rozwojowym Gminy. Pod uwagę wziąć 
można także wskazane w polu „inny ważny argument (..) odpowiedzi, które pokazują że mieszkańcy 
chcieliby aby wdrożyć: 
- ułatwienia dla młodych przedsiębiorców,   
- ułatwienia dla dużych inwestorów,  
- zatrudnianie bezrobotnych do porządkowania gminy 
Wg mieszkańców są to elementy, które mogłyby wpłynąć pośrednio na rozwój gospodarczy Gminy.  
Biorąc pod uwagę powyższe odpowiedzi warto ująć fakt, iż w odległości ok. 20 km zarówno 
w Stargardzie Szczecińskim oraz Goleniowie istnieją strefy inwestycyjne, które „przyciągają” dużych 
inwestorów, którzy mają tam wszelkie dogodne warunki aby się rozwijać. Dlatego też ciężko 
oczekiwać aby tacy przedsiębiorcy szukali zainteresowania na obszarze Gminy Maszewo gdzie takich 
terenów nie ma. Dlatego też warto szkolić i podnosić kwalifikacje mieszkańców i poszukiwać sposobów 
aby chcieli dojeżdżać do pracy w zakładach pracy umiejscowionych na obszarze Gmin zewnętrznych 
bądź poszukiwać sposobów na rozwój mniejszych przedsiębiorców, którzy są siłą napędową każdej 
lokalnej gospodarki. Dla obszarów Gminy Maszewo warto zatem uwypuklić brak „ciężkiego przemysłu” 
na rzecz czystego środowiska, rozwoju turystyki i dobrego miejsca do życia.  
 

GOSPODARKA 
 

 1 2 3 4 5 6 uwagi 

Jak ocenia Pani/Pan dostępność usług 
na terenie gminy (handel, punkty 

usługowe itd.)? 
2 12 27  14 38 2 - 

Jak ocenia Pani/Pan warunki 
prowadzenia działalności produkcyjnej 

(udogodnienia 
dla przedsiębiorców, dostęp do 
informacji na temat zakładania 

własnej 
działalności itd.)? 

18 21 36 12 8 0 
pomiędzy Dębicami a 

Bęcznem nie ma 
chodnika (1) 

Jak ocenia Pani/Pan warunki do 
prowadzenia działalności rolnej 

(dostępność szkoleń, informacji na 
temat specjalizacji, ) 

lub zmiany profilu upraw itd.)? 

27 18 42 2 6 0 - brak szkoleń (1) 

Jak ocenia Pani/Pan atrakcyjność 
inwestycyjną Gminy Maszewo (cechy, 
dzięki którym Gmina Maszewo może 

być atrakcyjna dla inwestorów) 

18 34 27 10 2 4 - 

Jak ocenia Pani/Pan możliwość 
uzyskania zatrudnienia na terenie 

Gminy Maszewo? 
38 28 12 17 0 0 

słaba możliwość 
stałego zatrudnienia 
dna terenie Gminy 

(osoby wykształcone 
z reguły emigrują do 
większych miast w 

poszukiwaniu choćby 
stałej pracy) (1) 
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Inny ważny argument na który 
powinniśmy wg Pani / Pana zwrócić 
uwagę - proszę wpisać w uwagach i 

ocenić 

0 0 2 0 0 1 

Wśród innych 
argumentów 
mieszkańcy wskazali: 
- ułatwienia dla 
młodych 
przedsiębiorców (1),  
- zatrudniać 
bezrobotnych do 
porządkowania gminy 
(1) 

 
Kolejnym poddanym ocenie „blokiem tematycznym” było „środowisko i otoczenie”. 
Pierwszym z elementów stanowi pytanie o ocenę: 
- estetyki obszarów publicznych na terenie danej miejscowości. Pytanie to uzyskało odpowiedzi 
o przeważającej liczbie ocen w przedziale od 3 do 6. W ten sposób ponad 80% ogółu ankietowanych 
osób wyraziło swoje zadowolenie z otoczenia/wyglądu Gminy 
- ocena dotycząca dostępu do małej architektury i obszarów zielonych na terenie swojej miejscowości. 
Element ten został (u 40% ogółu ankietowanych) oceniony na „2” co oznacza, że wiele z osób jest 
zdania iż potrzebne są zmiany w tym obszarze. W polu „uwagi” mieszkańcy wskazali zarówno to że 
Gmina „nie posiada takiej” (dostęp do małej architektury) oraz podkreślili, iż zadbane tereny zielone 
znajdują się w centrum miasta.  
Mieszkańcy zwrócili także uwagę na fakt, iż samorząd powinien wdrożyć w życie rozwiązania 
prowadzące do wdrożenia nasadzeń wieloletnich, które w perspektywie zmniejszą nakłady celowe jak 
i doprowadzą do poprawy estetyki całej Gminy. O wdrożenie danego elementu będziemy wnioskować 
w trakcie ustalania priorytetów inwestycyjnych rozwoju Gminy. Pomimo negatywnych głosów były 
także i głosy pozytywne o czym świadczy fakt, iż obszar ten 38% ogółu ankietowanych oceniło 
w przedziale od 4 do 6. Wskazuje to tym samym że wiele osób dobrze ocenia swoją gminę i dostęp do 
małej architektury posiadając do dyspozycji obszary, na których mogą spędzać czas poza zajęciami 
szkolnymi jak i pracą zawodową.  
- w zakresie pytania dotyczącego „efektywności zagospodarowania przestrzeni w Gminie (czy tereny 
są wykorzystywane optymalnie)” ponad 68 % ogółu osób zapytanych uznała że nie odpowiada to ich 
oczekiwaniom oceniając dany element na 2 (22%) oraz 3 (46%). Osoby z tego przedziału wskazały 
tym samym w polu „uwagi” czynniki, które należy wziąć pod uwagę aby ocenę tą poprawić: 
„Zagospodarować jezioro w Maszewie” oraz „poprawić estetykę obszarów działkowych w Maszewie, 
których wygląd obecnie szpeci”. Pomimo krytycznych głosów były także takie, które pokazywały 
zadowolenie z istniejącego stanu rzeczy, bowiem 8 % oceniło niniejsze kryterium na ocenę „4”, 12,5% 
na ocenę „5” oraz 4% na ocenę „6”. Zatem ponad 20% osób ankietowanych uważa, iż tereny 
przestrzenne są wykorzystywane w sposób optymalny.  
Kolejnym pytaniem poddanym ocenie był dostęp do urządzeń poprawiających stan środowiska 
naturalnego? (wodno – kanalizacyjne, OZE). Element ten został przez mieszkańców oceniony 
z tendencją rosnącą. Wśród ankietowanych znajdowali się mieszkańcy niezadowoleni z tego obszaru 
(6%) ale także osoby, które uznały iż władze Gminy zrobiły do tej pory wystarczająco dużo aby 
element ten ocenić na „5” (26%) i „6” (6%). Wiele ocen znalazło się w środkowej skali co wskazuje na 
fakt, iż obecne „zainwestowanie” w tym obszarze będzie wymagało dodatkowych nakładów 
w przyszłości. Pytając o tematy, które powinny być zrealizowane w tym obszarze mówiono 
o  „solarach” oraz kanalizacji na obszarach, na których obecnie ona nie występuje. W związku z 
powyższym element ten poddamy także pod dyskusję przedstawiając w wersji roboczej strategii 
propozycje w tym obszarze.  
W zakresie elementów dodatkowych, o które nie zapytano w innych pytaniach mieszkańcy stwierdzili, 
iż elementami wartymi oceny i realizacji są: ustawienie koszy na śmieci, zagospodarowanie jeziora 
Maszewskiego, zagospodarowanie parku w Dębicach 
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ŚRODOWISKO I OTOCZENIE 
 

 1 2 3 4 5 6 uwagi 

Jak ocenia Pani/Pan estetykę 
obszarów publicznych na terenie 

swojej miejscowości? 
4 12 34 25 16 4 nie posiadamy takiej (1) 

Jak ocenia Pani/Pan stan dostępu do 
małej architektury i obszarów 
zielonych na terenie swojej 

miejscowości? 

8 38 12 21 8 8 

- nie posiadamy takiej (1),  
- tereny zielone  (centrum 
miasta) z reguły zadbane ale 
sposób nasadzeń nietrwały – są 
kosztowne, lepiej należycie 
rozplanować nasadzenia 
wieloroczne i o nie dbać(1) 

Jak ocenia Pani/Pan efektywność 
zagospodarowania przestrzeni w 

Gminie (czy tereny są 
wykorzystywane optymalnie)? 

6 21 44 8 12 4 

- jezioro nie zagospodarowane 
(1),  
- w Maszewie działki ogrodowe 
na wjeździe szpecą (1)  

Jak ocenia Pani/Pan dostęp do 
urządzeń poprawiających stan 

środowiska naturalnego? (wodno – 
kanalizacyjne, OZE) 

6 10 32 16 25 6 - 

Inny ważny argument na który 
powinniśmy wg Pani / Pana zwrócić 
uwagę - proszę wpisać w uwagach i 

ocenić 

2 0 0 0 0 1 

Wśród innych argumentów 
mieszkańcy wskazali: 
- brak koszy (1),  
-jezioro nie zagospodarowane 

(1) 
- park wiejski w Dębicach – 
 (1) 

 
 
  

Obszar infrastruktury był szczególnie ważnym obszarem, do którego mieszkańcy udzielali wyjątkowo 
dużo odpowiedzi. Obszar ten był bardzo widoczny w szczególności w treści ankiet przekazanych 
pochodzących od mieszkańców sołectwa Dębice, bowiem wiele z punktów zostało ocenionych 
w sposób wskazujący na ich bezpośrednie przełożenie na życie mieszkańców. Mieszkańcy odnosili się 
niestety do obszaru miejscowości a nie Gminy jako całości, dlatego nie jesteśmy w stanie adekwatnie 
do udzielonych odpowiedzi wskazać „prawdziwość/miarodajność wyników”. W polu „Uwagi” wiele osób 
ankietowanych wskazało zadania inwestycyjne wsi Dębice, w tym: przejście dla pieszych w Dębicach, 
droga Dębice – Maszewko, budowa chodnika relacji Dębice – Bęczno, budowa ścieżki rowerowej 
relacji Dębice – Bęczno. Zadania te były także przekazane podczas prowadzonych konsultacji 
społecznych w sprawie tworzenia Strategii. Ponieważ są to tematy ważne dla mieszkańców – elementy 
te przedstawimy włodarzom Gminy z prośbą o ich ujęcie wśród priorytetów inwestycyjnych do roku 
2020.  
Odnosząc się natomiast do poszczególnych pytań zauważono iż: 
- 70% ogółu osób ankietowanych negatywnie ocenia stan dróg w Gminie Maszewo (oceny 1 i 2). 
Pomimo tego iż pytanie odnosiło się do dróg gminnych, mieszkańcy wskazywali na zły stan dróg 
powiatowych i wojewódzkich mówiąc wprost o katastrofalnym stanie i licznych dziurach. Niestety 
Gmina nie ma na ten element inwestycyjny dużego przełożenia, bowiem decyzje w tej sprawie 
zapadają zarówno na szczeblu powiatowym jak i wojewódzkim. Nie mniej będziemy wnioskować 
o kolejny monit w tej sprawie do władz powiatu i województwa  
- prawie 80 % ankietowanych negatywnie oceniła dostęp w Gminie do małej infrastruktury takiej 
jak  chodniki, ścieżki rowerowe, oświetlenie, przystanki autobusowe itd. ze wskazaniem w kierunku 
chodników i ścieżek rowerowych, których wg mieszkańców jest zbyt mało a wielu miejscowościach nie 
występują w ogóle. Elementem wartym podkreślenia jest fakt,  iż mieszkańcy szczególną uwagę 
zwrócili na fakt, iż niezbędne są inwestycje w zakresie poprawy bezpieczeństwa pieszych 
i rowerzystów na drogach przebiegających przez Gminę, ze szczególnym naciskiem na wieś Dębice.  
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W obszarze tym występują także głosy pozytywne (20%) oceniające dany obszar na 4 i 5.  
Krytycznym obszarem dla mieszkańców był także oceniany system komunikacji zbiorowej w Gminie 
(linie autobusowe, PKS, prywatni przewoźnicy itd.). Mieszkańcy aż w 63% negatywnie ocenili ten 
obszar (oceny od 1 do 3) wskazując jednocześnie iż brakuje połączeń relacji wieś – miasto, dojazdów 
do pracy, możliwości przemieszczania się wieczorami i w weekendy oraz połączeń z większymi 
miastami. Łączy się to następnie z innymi obszarami tematycznymi (kultura, Edukacja czy turystyka 
i rekreacja) bowiem imprezy tematyczne, szkolenia czy inne formy podnoszenia kwalifikacji, edukacji 
zaczynają się albo wcześnie albo kończą w czasie kiedy nie ma możliwości powrotu do miejsca 
zamieszkania środkami transportu zbiorowego. Elementy te warunkują tym samym możliwość 
uczestnictwa w takich przedsięwzięciach. Niewątpliwie jest to element konieczny do wzięcia pod 
uwagę w rozwoju Gminy Maszewo. Pozytywne odpowiedzi w tym obszarze (37% na 4 i 5) wynikają 
z faktu oceny tego kryterium przez mieszkańców Maszewa.  
Kolejnym obszarem poddanym ocenie był system segregacji odpadów oraz dostęp do informacji na 
ten temat na terenie Gminy Maszewo. Element ten pomimo wcielenia w życie nowej ustawy „o 
odpadach  i segregacji” z lipca 2013r. został pozytywnie oceniony przez mieszkańców, którzy nie 
szczędzili słów pochwały wskazując że występuje obecnie dogodny system segregacji. Ponad 67% 
ogółu osób ankietowanych wskazało ocenę od 4 do 6 w tym zakresie (16% - 4, 38% - 5, 12% - 6), 
choć zdarzyły się jak zawsze także krytyczne opinie wskazujące, iż potrzebne są zmiany, opłaty są za 
wysokie a odbiór odpadów nie jest wystarczający.   
W zakresie oceny poziomu rozwoju sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w Gminie ocena była 
zróżnicowana. Pytania zadane na wsi zazwyczaj ocenione były negatywne (32% oceniło ten element 
od 1 do 3) a mieszkańcy wskazywali na niedobory w zakresie kanalizacji i wodociągów, szczególnie 
jeżeli chodzi o jakość wody. Natomiast ankietyzacja w mieście Maszewo i na obszarach wiejskich gdzie 
jest kanalizacja wybudowana ocenione były wysoko (od 4 do 6) przez 68 % ogółu osób 
ankietowanych. Dlatego też biorąc pod uwagę obszary gdzie brak kanalizacji i wodociągu wnioskować 
się będzie w miarę możliwości o ujęcie danych zadań w planach inwestycyjnych.  
Pytaniami ocenianymi w tym obszarze tematycznym były także: 
- ocena mieszkalnictwa na terenie Gminy Maszewo? (czy jest wystarczające, zadowalające?, itp.) oraz  
- zasięg i dostęp do sieci telefonii komórkowej i do Internetu na terenie Gminy 
Mieszkalnictwo ocenione było przez mieszkańców szczególnie w kontekście uzyskiwania pozwoleń na 
budowę oraz faktu, iż włodarze Gminy powinni promować budownictwo jedno jak i wielorodzinne 
poprzez przyspieszanie wydawania decyzji, czy poszukiwania zwolnień z podatku dla osób młodych. 
Podstawą jest stosowanie środków zachęty celem promocji „nowego osadnictwa” poprzez tworzenie 
infrastruktury okalającej takiej jak drogi, oświetlenie, instalacje wod. – kan. Wg mieszkańców te 
elementy razem z deficytem mieszkań socjalnych są czynnikami, które należy poprawić. Dlatego też 
ocena w tym zakresie dotyczyła negatywnego odbioru 65% osób ankietowanych (ocena od 1 do 3, 
odpowiednio 12,5%, 12,5%, 40%). Zadowoleni z mieszkalnictwa ponownie byli mieszkańcy miasta 
Maszewo, którzy wskazali swoje oceny w przedziale od 4 do 6 (35% ogółu ankietowanych). Pytanie to 
po raz kolejny wskazuje na istniejące dysproporcje w postrzeganiu egzystencji pomiędzy miastem 
a wsią co powinno warunkować kolejne działania prorozwojowe włodarzy Gminy polegające na 
niwelowaniu dysproporcji.  
Telefonia komórkowa oraz dostęp do Internetu jest obszarem na tyle rozpowszechnionym 
i zainwestowanym, iż wielu z mieszkańców było zgodnych w swojej opinii przydzielając temu 
obszarowi ocenę od 4 do 6 (ponad 53% ankietowanych). 33% osób ankietowanych osób wskazała 
ocenę 3 w tym zakresie widząc mimo wszystko deficyt i konieczność inwestycji w tym obszarze 
w zależności od operatora.  
Wiele z elementów, które mieszkańcy proponowali w zakresie „innych argumentów” było konkretnie 
wskazanymi inwestycjami typu: 
- przejście dla pieszych w Dębicach  
- budowa kina  
- drogi do remontu  w Gminie Maszewo  
- budowa chodnika z Bęczna do Dębic  
- budowa chodnika i ścieżki rowerowej relacji Bęczno – Dębice – Maszewo  
- plac zabaw dla dzieci, jakaś wiatka i ławeczki (Dębice) 
- budowa ścieżki rowerowej, która znacznie podniesie atrakcyjność Gminy,  
- droga Radzanek – oczyszczalnia 
Niniejsze inwestycje zostaną przedstawione włodarzom Gminy i w miarę możliwości ujęte w Strategii 
Rozwoju Gminy Maszewo na lata 2015-2020. 
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INFRASTRUKTURA 

 
 1 2 3 4 5 6 uwagi 

Jak ocenia Pani/Pan stan dróg w 
Gminie Maszewo? (dotyczy stanu 

dróg gminnych) 
38 29 10 14 4 0 

- brak przejścia dla pieszych w 
Dębicach (1)  
- dziury w drodze (8),  
- szczególnie zły stan 
posiadają drogi powiatowe i 
wojewódzkie (12),  
 

Jak ocenia Pani/Pan dostęp do małej 
infrastruktury w gminie (chodniki, 

ścieżki rowerowe, oświetlenie, 
przystanki autobusowe itd.)? 

46 29 6 8 6 0 

-brak chodnika do Bęczna 
(12),  
- brak ścieżki do Bęczna (4),  
- brak chodnika na odcinku 
Bęczno – Dębice (14), 
-  brak bezpieczeństwa na 
drodze Dębice – Bęczno (18), 
- brak chodników (2) 

Jak ocenia Pani/Pan komunikację 
zbiorową w gminie (linie 

autobusowe, PKS, prywatni 
przewoźnicy itd.) ? 

34 10 16 27 8 0 

- brak dojazdów do pracy (2), 
- zbyt mała ilość połączeń 
komunikacyjnych po południu 
i wieczorem (2),  
- funkcjonują dogodne 
dojazdy do większych 
miejscowości (2),  
- słabe połączenie na trasie 
Maszewo – Nowogard i 
odwrotnie (2) 

Jak ocenia Pani/Pan system 
segregacji odpadów oraz dostęp do 
informacji na ten temat na terenie 

Gminy Maszewo?  

6 2 23 16 36 12 - dogodny system segregacji 
(1) 

Jak ocenia Pani/Pan poziom rozwoju 
sieci wodociągowej i kanalizacyjnej 

w Gminie? 
6 10 14 23 38 4 - 

Jak ocenia Pani/Pan mieszkalnictwo 
na terenie Gminy Maszewo? (czy 

jest wystarczające, zadowalające?, 
itp.) 

12 12 38 19 8 6 - jest za mało mieszkań 
komunalnych (2) 

Jak ocenia Pani/Pan zasięg i dostęp 
do sieci telefonii komórkowej i do 

Internetu na terenie Gminy? 
4 8 32 25 16 10 - zależy w jakiej sieci (2) 
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Inny ważny argument na który 
powinniśmy wg Pani / Pana zwrócić 
uwagę - proszę wpisać w uwagach i 

ocenić 

4 0 0 0 0 2 

Wśród innych argumentów 
mieszkańcy wskazali: 
- brak przejścia dla pieszych w 
Dębicach (2),  
- brak kina (2) ,  
- drogi do remontu (2),  
- chodniki z Bęczna do Dębic 
(10),  
- chodnik i ścieżka rowerowa 
Bęczno – Dębice – Maszewo 
(3),  
- plac zabaw dla dzieci, wiatka 
i ławeczki (1) 
- budowa ścieżki rowerowej 
znacznie podniesie 
atrakcyjność Gminy (1),  
- droga Radzanek – 
oczyszczalnia (1) 

 
Obszar edukacji był generalnie pozytywnie oceniony z przewagą ocen w granicach oceny 4 i 5. 
Analizując natomiast poszczególne pytania powiedzieć możemy że: 
- poziom edukacji w gminie (jakość kształcenia, dostępność zajęć pozalekcyjnych, kółek 
zainteresowań, zajęcia wyrównawcze) oceniony został pozytywnie – 55% osób oceniło ten obszar 
w skali od 4 do 6 a 26% w skali „3”. 18% osób ankietowanych oceniło ten obszar w skali 1 i 2 
wskazując dysproporcje pomiędzy sposobem nauczania na wsi i w mieście, czego wynikową są słabe 
wyniki egzaminów dzieci w klasie 3 i 6. Niektórzy z mieszkańców wskazali także w swojej ocenie fakt, 
iż w szkołach nie prowadzi się kółek zainteresowań. Dlatego też wnioskować się będzie o wdrażanie 
w życie na obszarze Gminy Maszewo zajęć skupiających w sposób tematyczny zainteresowania dzieci.  
Pomimo negatywnych ocen mieszkańców zewnętrzne, obiektywne źródła  nie potwierdzają tego faktu, 
bowiem ostatni rok szkolny dla dzieci klas 3 i 6 z Gminy Maszewo (rok szkolny 2014/2015) był pod 
względem wyników egzaminacyjnych bardzo dobry, plasując szkoły „maszewskie” na wysokiej pozycji 
pod względem wszystkich szkół w województwie zachodniopomorskim i w kraju.   
- w zakresie stanu i dostępu do obiektów oświatowych w gminie (przedszkola, szkoły) prawie 52% 
osób ankietowanych jest zadowolona ze stanu szkół w miejscu swojego zamieszkania oraz w całej 
Gminie Maszewo. Wśród negatywnych ocen zauważyć można osoby powyżej 46 roku życia i więcej, 
które ocenę swoją warunkowały tylko i wyłącznie wyglądem obiektu szkolnego czy przedszkolnego a 
nie faktycznym „wnętrzem” do którego z racji wieku często już nie mają dostępu bądź nie zwracają 
dostatecznie uwagi. 
- praca dydaktyczna i sposób przekazywania wiedzy przez nauczycieli w Gminie Maszewo najwięcej 
ocen miała na „2” (26%) oraz na „4” (40%). Pozostałe oceny wahały się pomiędzy 12 a 14 % (ocena 
3 i 5) oraz 2 a 4 % jeżeli chodzi o najbardziej negatywną ocenę 1 i najlepszą 6. Warto zastanowić się 
mimo wszystko nad poszukiwaniem sposobów podnoszenia kwalifikacji i umiejętności wśród kadry 
nauczycielskiej w ramach różnego typu inwestycji aby i ostatecznie sposób przekazywania wiedzy i 
forma prowadzonych zajęć była dla uczniów najbardziej efektywna. Podobnie jak w powyższym 
pytaniu także i tutaj znalazły się osoby, które nie potrafiły ocenić pracy dydaktycznej nauczycieli, z 
którymi z racji wieku nie mają styczności.  
Ocena dotycząca dostosowania kierunków kształcenia dzieci i młodzieży w Gminie pod kątem potrzeb 
lokalnego rynku pracy została negatywnie oceniona w skali od 1 do 3 (1 – 10%, 2 - 38%, 3 – 28,5% 
= 76,5% ogółu ankietowanych)  z czego wysnuć można wniosek iż szkoły w Gminie Maszewo nie są 
właściwie przystosowane do kierunków kształcenia pod kątem potrzeb rynku pracy.  
 
Warto byłoby zastanowić się nad ofertą edukacyjną w nawiązaniu do potrzeb przedsiębiorców 
i wdrożenie w życie takich projektów inwestycyjnych, które byłyby w stanie w perspektywie czasu 
wykształcić osoby – wartościowych pracowników. Ograniczyło by to konieczność poszukiwania 
osób/pracowników spoza Gminy.  
W ten sposób młodzież kończąca naukę nie musiałaby wyjeżdżać poza granice Gminy oraz kraju. 
Wśród niedogodności mających wpływ na negatywną ocenę Gminy mieszkańcy wskazali także, że 
brakuje szkół ponadgimnazjalnych oraz publicznej szkoły średniej na co wpływ wg co niektórych ma 
także niewłaściwa polityka oświatowa w Gminie.  
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EDUKACJA 
 

 1 2 3 4 5 6 uwagi 
Jak ocenia Pani/Pan poziom edukacji 

w gminie (jakość kształcenia, 
dostępność 

zajęć pozalekcyjnych, kółek 
zainteresowań, zajęcia 

wyrównawcze)? 

6 12 25 38 10 4 - brak kółek zainteresowań 
(2) 

Jak ocenia Pani/Pan stan i dostęp do 
obiektów oświatowych w gminie 

(przedszkola, szkoły)? 
8 4 34 20 27 2 -  

Jak ocenia Pani/Pan pracę 
dydaktyczną i sposób przekazywania 
wiedzy przez nauczycieli w Gminie 

Maszewo?  

2 25 14 38 12 4 - nie wiem (1) 

Jak ocenia Pani/Pan dostosowanie 
kierunków kształcenia dzieci i 

młodzieży w Gminie pod kątem 
potrzeb lokalnego rynku pracy? 

10 36 27 12 10 0 

- brakuje szkół 
ponadgimnazjalnych (2),  
- brak publicznej szkoły 
średniej (2) 

Inny ważny argument na który 
powinniśmy wg Pani / Pana zwrócić 
uwagę - proszę wpisać w uwagach i 

ocenić 

0 2 0 2 0 0 

Wśród innych argumentów 
mieszkańcy wskazali: 
- zdawalność dzieci w 
Gimnazjum (2), 
- niewłaściwa polityka 
oświatowa w Gminie (2) 

 
 
Turystyka i rekreacja jest w Gminie Maszewo ważnym obszarem, na którego ocenę często wpływ ma 
jednak osobiste postrzeganie problemu. Ocenie poddano 6 obszarów, w tym m.in.: 
- poziom bazy turystyczno-wypoczynkowej (baza noclegowa, gastronomiczna) na obszarze Gminy 
Maszewo 
- atrakcyjność turystyczną gminy (ilość i jakość zabytków, miejsc atrakcyjnych pod względem 
przyrodniczym, stan środowiska naturalnego, obszary chronione i rezerwaty, ścieżki przyrodnicze 
i edukacyjne) 
- działania promocyjne Gminy na zewnątrz w celu prezentacji oferty turystycznej 
- ofertę spędzania wolnego czasu na terenie gminy dla dzieci i młodzieży oraz dorosłych 
- ofertę spędzania wolnego czasu na terenie gminy dla emerytów i rencistów 
- poziom rozwoju infrastruktury sportowo-rekreacyjnej (boiska, place zabaw, parki, ławeczki itp.) 
Najwięcej ocen w powyższych pytaniach zostało wskazanych w ramach oceny 2 i 3 za każdym razem 
przekraczając poziom 60 % ogółu osób ankietowanych, natomiast w ramach oceny 1 od 12 do 30%. 
Oznacza to tym samym iż mieszkańcy Gminy Maszewo na ogół nie są zadowoleni ani z bazy 
turystyczno – wypoczynkowej ani atrakcyjności turystycznej. W ramach odpowiedzi wskazywane były 
zarówno braki w infrastrukturze dla osób zwiedzających Gminę jak i słabe oznakowanie turystyczne 
zabytków, miejsc wartych odwiedzenia czy też samego wjazdu i wyjazdu z Gminy. W zakresie oferty 
spędzania wolnego czasu mieszkańcy uznali iż istnieją braki w dostępie do takich obiektów dla dzieci i 
młodzieży sugerując lepsze zagospodarowanie Jeziora Maszewskiego oraz stworzenia miejsc godnych 
uwagi w mniejszych miejscowościach. Ponadto mieszkańcy uważają iż ważnym w rozwoju gminy jest 
aby zaistniały tematy takie jak: 
- przekazanie parku w Dębicach na potrzeby mieszkańców,  
- ścieżka zdrowia dla seniorów,  
-  rozbudowanie placu zabaw w Dębicach, przywrócenie parku w Dębicach,  
- założenie monitoringu w newralgicznych miejscach Maszewa (zwiększenie nie tylko bezpieczeństwa 
ale zmniejszenie dewastacji infrastruktury,  
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- budowa tras turystycznych, zwiększenie dostępu do jezior.  
W ocenie mieszkańców wdrożenie tych elementów zapewni rozwój w sektorze turystyki i rekreacji. 
Oprócz negatywnych ocen pojawiały się także oceny pozytywne. Część mieszkańców zauważyła 
działania w zakresie odrestaurowania i odnowy budynku zabytkowego Urzędu, który w samym 
centrum miasta stanowi „perełkę” na skalę Gminy a po zakończeniu prac będzie jeszcze bardziej 
uwypuklony. Zauważone zostały także inwestycje dotyczące rozwoju infrastruktury sportowo-
rekreacyjnej (boiska, place zabaw, parki, ławeczki itp.) które pojawiły się zarówno w Maszewie (boiska 
wielofunkcyjne w ramach programu Orlik, hala sportowa), jak i tereny rekreacyjne i place zabaw na 
obszarach wiejskich (Wałkno, Mieszkowo, Maszewko, Pogrzymie, Radzanek, Przemocze, Bielice, 
Dębice). Osoby wypowiadające się na ten temat oceniały poszczególne elementy w tym obszarze na 
ocenę od 4 do 6. Osób takich było od 15 do 30 % ogółu ankietowanych.  
 
 

TURYSTYKA I REKREACJA 
 

 1 2 3 4 5 6 uwagi 

Jak ocenia Pani/Pan poziom bazy 
turystyczno-wypoczynkowej (baza 
noclegowa, gastronomiczna) na 

obszarze Gminy Maszewo? 

12 34 25 14 8 2 - 

Jak ocenia Pani/Pan atrakcyjność 
turystyczną gminy? (ilość i jakość 

zabytków, miejsc atrakcyjnych pod 
względem przyrodniczym, stan 

środowiska 
naturalnego, obszary chronione i 
rezerwaty, ścieżki przyrodnicze i 

edukacyjne) 

12 33 34 8 6 2 

brak takich rzeczy (17), 
zagrożeniem dla tej oceny jest 
budowa kompostowni – wtedy 

„0” (28), bardzo atrakcyjna 
ale zbyt mało upubliczniona ta 

atrakcyjność (43) 

Jak ocenia Pani/Pan działania 
promocyjne Gminy na zewnątrz w 

celu prezentacji oferty turystycznej? 
29 19 25 14 8 0 

- brak miejsc dla 
zwiedzających (2),  
- większa Promocja byłaby 
wskazana (np. poprzez tablice 
przy wjazdach do Maszewa 
typu: Maszewo Wita – Żegna 
+ zdjęcia najlepszych atrakcji 
(1) 

Jak ocenia Pani/Pan ofertę 
spędzania wolnego czasu na terenie 

gminy dla 
dzieci i młodzieży oraz dorosłych? 

19 28 25 17 6 0 

- młodzież nie ma gdzie 
posiedzieć, brak świetlicy w 
Dębicach (4),  
- oferta jest bardzo słaba (2), 
- lepsze zagospodarowanie 
Jez. Młyńskiego (2) 

Jak ocenia Pani/Pan ofertę 
spędzania wolnego czasu na terenie 

gminy dla emerytów i rencistów? 
10 28 19 24 6 8 - 

Jak ocenia Pani/Pan poziom rozwoju 
infrastruktury sportowo-rekreacyjnej 

(boiska, place zabaw, parki, 
ławeczki itp.)? 

12 23 16 23 16 5 

- brak dostępu do parku w 
Dębicach (2), 
- chuligani dewastujący 
infrastrukturę (2) 
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Inny ważny argument na który 
powinniśmy wg Pani / Pana zwrócić 
uwagę - proszę wpisać w uwagach i 

ocenić 

0 0 0 0 0 1 

Wśród innych argumentów 
mieszkańcy wskazali: 
- przekazanie parku w 
Dębicach na potrzeby 
mieszkańców (1),  
- ścieżka zdrowia dla seniorów 
(1), 
-  rozbudowanie placu zabaw 
w Dębicach, przywrócenie 
parku w Dębicach (2) ,  
- założenie monitoringu w 
newralgicznych miejscach 
Maszewa (zwiększenie nie 
tylko bezpieczeństwa ale 
zmniejszy dewastację 
infrastruktury (1),  
- brak tras turystycznych, 
brak dostępu do jezior (2) 

 
Ostatnim ocenianym obszarem w zakresie ankiet jest kultura. Obszar ten podobnie jak pozostałe 
oceniane powyżej posiadał swoich zwolenników jak i przeciwników. Szczególnie mocno 
reprezentowani są mieszkańcy z obszaru wsi Dębice i sołectwa Dębice, którzy ponownie wskazywali 
brak świetlicy w swojej miejscowości. Osoby z tego otoczenia oceniały ten element w każdym pytaniu 
(z uwagi na brak świetlicy w swojej miejscowości) jako punkt krytyczny i negatywny. Stąd też widać 
wiele ocen w przedziale 1 i 2 sięgających nawet 35% ogółu ankietowanych. Wypośrodkowanie ocen 
w skali od 3 do 6 należało przede wszystkim do mieszkańców Maszewa ale także innych miejscowości, 
gdzie dostęp do obiektów i instytucji kultury jest wystarczający.  
Ocenę 3 i 4 przydzielały osoby, które uważają że dostęp do obiektów i jakość świadczonych usług 
w zakresie kultury można byłoby podnieść, dzięki czemu zwiększałaby się ilość imprez, ilość 
organizacji pozarządowych działających w obszarze kultury, a to z pewnością przeniosłoby się na inne 
obszary życia społeczno – gospodarczego Gminy Maszewo.  
Osoby z tego przedziału wskazały także że imprez danego typu jest zbyt mało. Wskazywano także na 
konieczność podniesienia ich rangi poprzez podniesienie jakości.  
Ponadto wg mieszkańców włodarze powinni poszukiwać także innych form docierania z „kulturą” do 
obszarów wiejskich. O elementy te będziemy także jako wykonawcy Strategii w formie pomysłów 
wnioskować do włodarzy Gminy Maszewo.  
 

KULTURA 
 

 1 2 3 4 5 6 uwagi 
Jak ocenia Pani/Pan dostęp do 

obiektów kulturalnych w gminie? 
(OKiS, świetlice, biblioteki)? 

10 14 37 14 14 6 - Dębice – brak świetlicy (6) 

Jak ocenia Pani/Pan jakość usług 
świadczonych przez obiekty 

kulturalne na terenie gminy? (OKiS, 
świetlice, biblioteki) 

12 16 18 28 19 2 - 

Jak ocenia Pani/Pan jakość, 
różnorodność i ilość wydarzeń 

kulturalno – rozrywkowych 
odbywających się na terenie gminy? 

6 17 33 21 16 2 
- za mało (2),  
- mogłyby być częściej (2),  
- można poprawić jakość (2) 

Jak ocenia Pani / Pan dostęp do 
organizacji pozarządowych 

działających w obszarze kultury na 
terenie Gminy Maszewo?  

11 21 29 25 9 0 - 

Inny ważny argument na który 
powinniśmy wg Pani / Pana zwrócić 
uwagę - proszę wpisać w uwagach i 

ocenić 

1 0 0 0 0 1 

- świetlica wiejska w Dębicach 
(1) 
- duże zaludnienie – brak 
miejsca do spędzania wolnego 
czasu (2), 

 


